
P R O T O K Ó Ł  Nr II/2011 
z obrad V Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie 
 

 
 

Sesja odbyła się w dniu 28 lutego 2011 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała w godz. od 1200 do 1520. 
Uczestniczyli wszyscy radni.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
- radni powiatu nowomiejskiego wymienieni w załączniku nr 3: Marcin Buliński i Wacław 
Jabłoński 
- przedstawiciele mediów 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad IV Sesji Rady. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

a) sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia plany pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 

sportowych ORLIK 2012”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do Związku Gmin Ziemi 

Nowomiejskiej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie od firmy „Polskie Koleje 
Państwowe Spółka Akcyjna” z/s w Warszawie.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2012 roku. 

13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  
14. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
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Ad 2   
Sekretarzem obrad wybrano radnego Józefa Karwowskiego. 
 
Ad 3 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski poprosił sekretarza IV Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole.  
 
Radna Barbara Grzywacz poinformowała, Ŝe zapoznała się z protokołem z  obrad 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o jego 
przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z IV Sesji. 
 
Ad 4 
Zgodnie z ustaleniami ze wspólnego posiedzenia Komisji, w dniu 26 lutego br., 
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie dotychczasowego punktu 11, który 
brzmiał: „Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego korzystania z obiektów sportowych 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie dla mieszkańców Gminy.” oraz dodatnie 
punktu 5a: sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady odczytał pismo, które wpłynęło do Rady Gminy od Pani Renaty 
ŚliŜewskiej. Pismo-podziękowanie za współpracę stanowi załącznik nr 4.  
 
 
Ad 5   
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- poinformował, Ŝe rekrutacja na stanowisko sekretarza zakończyła się brakiem wyłonienia 
kandydata. Wójt podjął decyzję o rozpisaniu konkursu.  
- 22 stycznia Wójt brał udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Chroślu. 
- 23 stycznia, reprezentował gminę w obchodach dnia Babci i Dziadka w Gwiździnach. 
- 24 stycznia, brał udział w Zgromadzeniu Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
Spotkanie odbyło się w siedzibie Związku w UM Brodnicy i dotyczyło w szczególności 
wyboru nowych władz. W tajnym głosowaniu Wójt został wybrany członkiem komisji 
rewizyjnej.  
- tego samego dnia miała miejsce rekrutacja na stanowisko radcy prawnego urzędu. 
Obsługę prawną powierzono kancelarii prawnej Zbigniewa Drzystka z Iławy.  
- 26 stycznia, Wójt przyjął przedstawicieli brokera ubezpieczeniowego, z którymi ustalił 
warunki ubezpieczenia majątku gminy.  
- 27 stycznia, spotkał się z lokatorami wielorodzinnego budynku mieszkalnego - pałacu 
podworskiego, będącego własnością Agencji Nieruchomości Rolnych. Uczestnicy 
spotkania protestowali przeciwko wysokim czynszom i pozostałym kosztom lokalowym 
m.in. przeciwko wysokim kosztom za ogrzewanie. W wyniku zawartych wcześniej umów 
gmina zobowiązała się zapewnić ogrzewanie lokatorom budynku.  
- 28 stycznia, wspólnie z Panią Kierownik GOPS i Panem Przewodniczącym złoŜył wizytę 
u Pani Nadolskiej, by złoŜyć jej Ŝyczenia z okazji 90-tych urodzin.  
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- 28 stycznia – miało miejsce pierwsze spotkanie z p. Kołpackim z Energetyki. Po 
wstępnym zapoznaniu się z umową Wójt umówił się na dalsze negocjacje .   
- 28 stycznia, Wójt uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej spółki Zakładu Usług 
Komunalnych, na którym reprezentował jednoosobowo Zgromadzenie Wspólników. 
Przedmiotem obrad były sprawy bieŜące. Podsumowano działalności spółki, a w dalszej 
części obrad członkowie Rady nalegali, aby Wójt ujawnił swoje plany wobec prezesa. Tych 
planów z punktu widzenia interesu gminy nie mogłem ujawnić na tym spotkaniu. Dlatego 
odpowiedziałem, Ŝe choć negatywnie oceniam niektóre aspekty dotychczasowej 
działalności spółki, to prezesowi trzeba dać szansę i ewentualną decyzję o jego odwołaniu 
podejmę w połowie roku. Gdy posiedzenie dobiegało końca rezygnację z członkostwa w 
Radze Nadzorczej złoŜyła przewodnicząca, uzasadniając swoją decyzję powołaniem do 
innej rady nadzorczej.  Posiedzenie opuszczałem w poczuciu, iŜ porządek obrad został 
wyczerpany. Jednak tego samego dnia Rada podjęła bez konsultacji ze mną inne waŜne 
decyzje: podjęła uchwały o odwołaniu prezesa i  o rezygnacji pozostałych dwóch członków 
Rady Nadzorczej - Pana Zenona Wiercińskiego i Pani ElŜbiety Augustyn. W poniedziałek 
rano wizytę złoŜył w moim gabinecie prezes Wojtaszko by poinformować mnie o podjętych 
przez Radę Nadzorczą decyzjach w czasie mojej nieobecności i przedłoŜył zwolnienie 
lekarskie.  
- 28 stycznia, Wójt spotkał się z p. Piotrem Rudnickim - współwłaścicielem spółki Armet, 
dzierŜawiącym od syndyka nieruchomość po zakładzie Humdrex. Drugim 
współwłaścicielem jest p. Jacek Korniejczuk. Spółka Armet rozpoczęła działalność w 
grudniu 2010r. i produkuje wysokiej jakości ekskluzywne okna drewniane. Pan Rudnicki 
oświadczył, iŜ spółka zatrudnia obecnie 29 pracowników. Ponadto współpracuje z dwoma 
kooperantami specjalizującymi się w montaŜu okien. Wszyscy pracownicy zatrudnieni są w 
oparciu o umowę o pracę i zarabiają o 30 % więcej, niŜ pracownicy innych zakładów tej 
branŜy.  
 
Zdaniem Pana Rudnickiego spółka ma juŜ za sobą etap walki o byt i utrzymanie się na 
wymagającym rynku. Z kaŜdym miesiącem zwiększa się portfel zamówień, co rokuje 
zwiększenie zatrudnienia do 90 osób i w dalszym etapie wykup od syndyka części majątku 
po zakładzie Humdrex.  
- 28 stycznia, Wójt spotkał się z członkami orkiestry dętej w Skarlinie. Celem spotkania były 
sprawy organizacyjne. 
- 31 stycznia - wspólnie z Panem przewodniczącym spotkaliśmy się w Olsztynie z 
dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie budowy chodnika z 
Bratiana do Nowego Miasta Lubawskiego. Według dotychczasowych ustaleń w tym roku 
GDDKiA miała rozpisać przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej. Gmina 
zobowiązała się ponieść całość kosztów wykonania dokumentacji i zabezpieczyła na ten 
cel środki w budŜecie. Dyrektor oznajmił, Ŝe od nowego roku wszystkie porozumienia z 
samorządami w sprawie inwestycji musza uzyskać akceptację centrali, a tą będzie bardzo 
trudno uzyskać, bo rząd zmniejszył wydatki na inwestycje drogowe. Ustalono, Ŝe w 
przypadku braku akceptacji centrali, dokumentację wykona gmina według wytycznych 
GDDKiA.  
- 1 lutego - przeprowadzono rozmowę z p. GraŜyną Wadźkowską w sprawie zawarcia 
porozumienia dotyczącego rozliczenia nadpłaconego przez PKP podatku na poczet 
przyszłych naleŜności podatkowych.  
- 2 lutego – Wójt reprezentował gminę w spotkaniu autorskim poświęconym kronikarzowi 
ziemi lubawskiej Józefowi Leliwie-Piotrowiczowi, zorganizowanym przez bibliotekę w 
Jamielniku.  
- 3 lutego – spotkał się z sołtysem, dzielnicową i Panem Osińskim z Gwiździn w celu 
rozpoznania warunków w lokalu, który planowano zaadoptować na mieszkanie dla Pana 
Osińskiego i jego rodziny. 
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- 3 lutego – w kancelarii notarialnej w Nowym Mieście Lubawskim, Wójt podpisał akt 
notarialny dotyczący zbycia działek w Mszanowie i Lekartach, 
-  4 lutego – spotkał się z prezesem i dyrektorem LGD Ziemia Lubawska. Celem spotkania 
było omówienie współpracy w roku bieŜącym. 
-  4 lutego – Wójt reprezentował gminę w naradzie słuŜbowej w Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Nowym Mieście Lubawskim, której celem było podsumowanie działalności w 
roku 2010. 
-  5 lutego – Wójt brał udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Tylicach. 
- 7 lutego – spotkał się z przedstawicielem Energy Solution w sprawie organizacji przetargu 
na dostawę energii elektrycznej. 
- 8 lutego – odbyło się pierwsze po wyborach spotkanie z sołtysami. Celem spotkania było 
ustalenie zasad współpracy oraz omówienie spraw bieŜących, w tym podjęto tematykę 
oświetlenia ulicznego i toczących się właśnie negocjacji z Energą.  
-  8 lutego – spotkał się przedstawicielami PKP: zastępcą dyrektora ds. handlowo-
eksploatacyjnych PKP p. Eugeniuszem Badziongowskim i p. Bartłomiejem Sroką w 
sprawie przejęcie od PKP nieruchomości po byłym torowisku. Uzgodniono, iŜ teren 
zostanie przekazany gminie nieodpłatnie jeśli przekazana nieruchomość zostanie 
wykorzystana w przyszłości na cele komunikacji publicznej np. budowę drogi lub ścieŜki 
rowerowej. Warunkiem jest teŜ zwrot nadpłaconego podatku. 
- 8 lutego – Wójt spotkał się z proboszczem Jackiem Koczorskim w sprawie cmentarza 
komunalnego w Gwiździnach. Zaproponował przekazanie cmentarza parafii. Proboszcz 
propozycji nie przyjął, gdyŜ nie chce obciąŜać parafian kosztami jego utrzymania. Rzadko 
zdarza się, by parafie były zainteresowane przejmowaniem od gmin cmentarzy 
komunalnych i tak jest teŜ w tym przypadku. W innej sprawie proboszcz wyraził zgodę na 
nieodpłatne przekazanie gminie nieruchomości zajmowanej obecnie na drogę gruntową do 
p. Samsla.   
- 10 lutego – wspólnie z Panem Przewodniczącym uczestniczyli w konferencji poświęconej 
naziemnej telewizji cyfrowej. 
- 11 lutego – wspólnie z Panem Markiem Arentowiczem uczestniczyli w Zgromadzeniu 
Związku Gmin „Czyste Środowisko” . W porządku obrad był wybór nowych władz. W 
dyskusji poruszono temat budowy drogi dojazdowej do ZUOK Rudno. Wójt zgłosił 
zastrzeŜenia co do jakości obsługi w zakresie odbioru posegregowanych śmieci oraz 
poruszył sprawę przejęcia koszy będących własnością gminy przez związek, by uniknąć w 
ten sposób dodatkowych kosztów związanych z ich obsługą. 
- 11 lutego – ogłoszono konkurs na sekretarza gminy. Wcześniej prowadzona rekrutacja 
nie zaowocowała wyłonieniem kandydata.  
- 12 lutego - brał udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Skarlinie.     
- 13 lutego – reprezentowałem gminę w XVI Otwartych Zawodach Siłowych w 
Gwiździnach. 
- 15 lutego – podpisano umowę na doposaŜenie świetlic.  
- 16 lutego - wspólnie z Panią Kierownik GOPS złoŜył wizytę u Pani Meller z Gwiździn by 
złoŜyć jej Ŝyczenia z okazji 90-tych urodzin. 
- 16 lutego – uczestniczył w zebraniu członków orkiestry dętej w Skarlinie. Zaprezentowano 
kandydaturę nowego kapelmistrza. Kandydatura nie została przyjęta. 
- 17 lutego – wspólnie z wójtem Romanem Trąpczyńskim uczestniczyli w uroczystości 
zorganizowanej przez Urząd Marszałkowski, na której wyróŜniono naszą gminę 
certyfikatem Gmina Fair Play.  
- 18 lutego – uczestniczył w spotkaniu kapituły konkursowej w starostwie powiatowym. 
- 18 lutego - wspólnie z Panią kierownik GOPS i Panem przewodniczącym złoŜyli wizytę u 
Pani Marchlewskiej z Radomna, by złoŜyć jej Ŝyczenia z okazji 90-tych urodzin. 
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- 19 lutego - brał udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Bratianie.     
- 21 lutego – wspólnie z wójtem gminy Kurzętnik uczestniczyli w spotkaniu u Burmistrza 
Nowego Miasta Lub. by wzmocnić naszą pozycję negocjacyjną z Energą. W dalszej części 
spotkania negocjowaliśmy warunki współpracy z dyrektorem Energii Oświetlenie. 
- 24 lutego – uczestniczył w posiedzeniu Zarządu LGD.  
- 25 lutego – uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
- 25 lutego – reprezentował gminą w prezentacji „Artystyczny jarmark” w wykonaniu 
MłodzieŜowego Klubu Integracji Społecznej w Bratianie. 
- 27 lutego – reprezentował gminę w XI Otwartym Turniej Tenisa Stołowego, Memoriał im. 
ks. Wróblewskiego. 
 
W okresie międzysesyjnym Wójta wydał następujące zarządzenia: 
- 14.01.2011r. w sprawie organizacji przyjmowania interesantów w Urzędzie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, 
- 14.01.2011r. w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej dla przeprowadzenia naboru na 
stanowisko animatora sportu na obiekcie „Moje Boisko ORLIK 2012” w Bratianie, 
- 18.01.2011r. w sprawie odwołania Zastępcy Wójta  Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 18.01.2011r. zmieniające zarządzenie Nr I/2/2011r.  Wójta Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej dla przeprowadzenia naboru na 
stanowisko animatora sportu na obiekcie „Moje Boisko ORLIK 2012” w Bratianie, 
- 19.01.2011r. w sprawie zasad przyznawania i rozliczania dotacji podmiotowej i celowej z 
budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie dla samorządowych instytucji kultury, 
- 19.01.2011r. w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczyciela 
ubiegającego się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 
- 24.01.2011r. w sprawie powołania stałej komisji przetargowej do przeprowadzania w 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie postępowań o udzielanie zamówień publicznych, których 
wartość przekracza wyraŜoną w złotych równowartość kwoty 14 000 euro, 
- 25.01.2011r. w sprawie powołania komisji konkursowej do opiniowania ofert na realizację 
w 2011 roku zadania publicznego w zakresie wspierania i upowszechniania kultury 
fizycznej, 
- 25.01.2011r. w sprawie powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Mszanowie, 
- 31.01.2011r. w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie w celu poprawy warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej (działka nr 183/1 – Lekarty), 
- 31.01.2011r. w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie w celu poprawy warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej (działka nr 1059/25 – Bratian), 
- 31.01.2011r. w sprawie upowaŜnienia Inspektora Urzędu Gminy  Nowe Miasto Lubawskie 
do wydawania decyzji administracyjnych, postanowień i zaświadczeń w imieniu Wójta 
(dotyczy ewidencji ludności), 
- 31.01.2011r.w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji sprzętu OC, 
- 31.01.2011r. w sprawie realizacji zadań  obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego w 
Gminie Nowe Miasto Lub. w 2011 roku, 
- 31.01.2011r. w sprawie realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych gminy Nowe 
Miasto Lub. w 2011 roku, 
- 11.02.2011r. w sprawie wyboru podmiotu, któremu zostanie zlecona realizacja zadania 
publicznego w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej, 
- 11.02.2011r. w sprawie wskazania systemu wykonywania czynności kancelaryjnych w 
Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
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- 11.02.2011r. w sprawie określenia listy rodzajów przesyłek wpływających, które nie są 
otwierane przez Punkt Obsługi Interesanta Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie, 
-14.02.2011r. w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2011 roku zadań 
publicznych przez organizacje pozarządowe i inne uprawnione podmioty prowadzące 
działalność poŜytku publicznego, 
- 15.02.2011r. w sprawie zmiany terminu zgłoszenia pisemnych zgłoszeń na stanowisko 
Sekretarza Gminy. 
 
a) 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli przedstawiła Dyrektor 
Gminnego Zespołu Oświaty. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Zdzisław Dom Ŝalski  zapytał o wielkość nadpłaconego podatku przez PKP i czy te 
pieniądze są zarezerwowane w budŜecie.  
  
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe jest to kwota około 192 tys. zł. Część tych środków zostanie 
zaliczona na poczet podatku w bieŜącym roku. W wydatkach nie zostały zaplanowane 
środki na zwrot podatku dla PKP, gmina zwróci im zdejmując z dochodów. 
 
Wójt  dodał, Ŝe nadpłacony podatek powinien być zwrócony w ubiegłym roku. W projekcie 
budŜetu nie zostały zabezpieczone środki dlatego, Ŝe liczyliśmy, iŜ uda się wynegocjować, 
aby zwrot rozliczyć w ramach naleŜnego podatku. Udało się, ale tylko w roku 2011. Do 
zwrotu będzie około 70 tys. zł. W grudniu bieŜącego roku PKP zapłaci juŜ podatek.   
 
Skarbnik  poinformowała, Ŝe nadpłacony podatek nie wynika z błędnego naliczenia 
podatku przez Urząd Gminy, ale z powodu błędnego wypełniania deklaracji przez kilka lat.  
 
Wójt  potwierdził, Ŝe nie jest to pewnością błąd pracowników Urzędu Gminy.  
PKP domaga się zwrotu podatku na podstawie wyroku sądowego.  
 
Radna Barbara Grzywacz  zapytała jakie wyposaŜenie otrzymają świetlice w ramach 
podpisanej umowy z Urzędem Marszałkowskim. Czy sprzęt, który obecnie jest na stanie w 
tych świetlicach został spisany i czy jest decyzja o jego przeznaczeniu.   
W maju organizacje pozarządowe będą mogły aplikować wnioski poprzez Lokalną Grupę 
Działania na małą infrastrukturę wiejską, zapytała, czy Gmina posiada jeszcze moŜliwość 
skorzystania z tych środków.  
W związku z planowaną budową drogi Łąki Bratiańskie - Chrośle, Starostwo wystąpiło o 
zezwolenie na wycinkę 72 drzew, w celu poszerzenia jezdni. Wydano zezwolenie na 
wycinkę tylko 18 drzew, bo sprzeciwił się Rejonowy Dyrektor Ochrony Środowiska. 
Sugerując, Ŝe jezdnię poszerzyć moŜna po lewej lub prawej stronie w zaleŜności od 
usytuowania drzew. Mieszkańcy są tym zbulwersowani. W tej sprawie wystąpił juŜ radny, a 
poparcia udzielili sołtysi z Chrośla, Radomna i Nowego Dworu. Wnioskowała, aby sprawa 
znalazła oddźwięk w prasie dlatego, Ŝe bo radni będą odpowiadać przed mieszkańcami, 
czy zrobili wszystko, aby drogi były właściwe i miały określoną w przepisach szerokość. 
 
Pan Cezary Kawiecki  odpowiedział, Ŝe w sprawie dotychczasowego sprzętu znajdującego 
się w świetlicach, na pewno Wójt podejmie decyzję.  
Natomiast nowe wyposaŜenie dzisiaj jest finalizowane. KaŜda ze świetlic otrzyma podobny  
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sprzęt typu: stoły, krzesła, karnisze, obrusy, chłodnię, zamraŜarkę, kuchnię gazową, 
zmywarkę i pełną zastawę stołową, nagłośnienie, z zakupionych 3 scen, dwie będzie 
moŜna wykorzystać w plenerze, w kaŜdej świetlicy będzie jedna. Dodatkowo na 
wyposaŜeniu świetlicy w Chroślu będzie kosa spalinowa. W świetlicy w Mszanowie będzie 
takŜe bezprzewodowy projektor z ekranem.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w sprawie dotychczasowego wyposaŜenia decyzję podejmie 
sołectwo lub Koło Gospodyń Wiejskich w porozumieniu  z osobami odpowiedzialnymi za 
ten sprzęt. Będzie informacja o ewentualnym przekazaniu.  
W sprawie środków na sfinansowanie wkładu własnego na realizację projektów w ramach 
LGD odpowiedział, Ŝe takich środków w budŜecie nie ma. Nawet środki do dyspozycji 
Wójta w bieŜącym roku zostały zmniejszone. Co nie oznacza, Ŝe nie będziemy starali się 
znaleźć tych środków. Wójt zapewnił, iŜ będzie czynił wszystko, aby wspierać oddolne 
inicjatywy dla pozyskania środków unijnych. Poinformował, Ŝe dzięki uchwaleniu Planu 
Odnowy Miejscowości Gwiździny, Ochotnicza StraŜ PoŜarna złoŜyła wniosek w Urzędzie 
Marszałkowskim do projektu „Aktywna wieś”.  
 
Skarbnik  wyjaśniła, Ŝe w budŜecie nie ma specjalnych środków na własny wkład Gminy w 
realizację projektów przez organizacje. W załączniku nr 3 do uchwały o zmianie budŜetu, 
która będzie omawiana w dalszej części obrad, zaplanowane są pieniądze: 3 tys. zł. dla 
straŜy poŜarnych, w ochronie zdrowia - 8 tys. zł. na organizację letniego wypoczynku dzieci 
i młodzieŜy, promocję zdrowego stylu Ŝycia – 3,5 tys. zł. edukację zdrowotną dzieci i 
młodzieŜy szkolnej – 1 tys. zł., wspieranie przedsięwzięć promujących kulturę ludową - 1 
tys. zł., wspieranie organizacji i klubów sportowych - 73 tys. zł., organizację i udział w 
imprezach sportowo-rekreacyjnych - 32.400 zł., upowszechnianie róŜnych form aktywności 
fizycznej - 9,5 tys. zł., szkolenie dzieci i młodzieŜy uzdolnionej sportowo – 7 tys. zł. W 
sumie 141.900 zł. W razie potrzeby gmina zapewni środki na wkład własny w projekcie. 
 
W sprawie drzew Wójt uwaŜa, Ŝe zawsze będą uszkadzały pobocza. MoŜna posadzić 
nowe w odpowiedniej odległości, aby nie zagraŜały degradacji nawierzchni. Droga Łąki – 
Radomno stanowi dojazd do wielu miejscowości Gminy. Podziękował radnej Grzywacz za 
podjęcie tematu, zebranie podpisów mieszkańców pod pismem w sprawie wycinki drzew. 
Pismo wspierające z Urzędu teŜ zostanie wysłane. Wójt podziękował radnemu 
Jabłońskiemu za starania i wytrwałość w dąŜeniu do zaplanowania i realizacji budowy tej 
drogi.   
 
Radny Roman Brzeski  stwierdził, Ŝe Gmina długo czekała na jej remont, ale Biskupiec i 
Kurzętnik miały większą siłę przebicia w poprzednich latach. Zapytał, czy te gminy teŜ 
miały problem z uzyskaniem zezwolenia na wycinkę drzew i jaką szerokość powinna  mieć 
droga powiatowa. 
 
Wicestarosta Marcin Buli ński  wyraził zadowolenie, Ŝe razem z radnym Jabłońskim 
zostali zaproszeni na Sesję. Uczestnictwo radnych powiatu na pewno uściśli współpracę 
gminy z powiatem, a radni i sołtysi będą mogli bezpośrednio zgłaszać problemy i sprawy 
będące w gestii Starostwa. 
Wicestarosta poinformował, Ŝe został rozstrzygnięty przetarg na budowę drogi powiatowej 
na odcinku 4,2 km od Nowego Dworu do skrzyŜowania z drogą krajową nr 15. Koszt 
inwestycji wynosi ponad 1,5 mln zł. Gmina Nowe Miasto Lubawskie partycypuje w kwocie 
90 tys. zł. Do końca sierpnia droga ma być oddana do uŜytku.  Poinformował, Ŝe udało się 
przekonać Zarząd Powiatu, aby kontynuować budowę tej drogi na dalszym odcinku od 
Nowego Dworu do skrzyŜowania przy kościele w Radomnie. Rada Powiatu podjęła 
stosowną uchwałę w tej sprawie. JeŜeli zostanie ogłoszony nabór do rządowego programu 
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budowy dróg, we wrześniu wniosek  zostanie złoŜony. Natomiast w lutym został złoŜony 
wniosek do Ministerstwa Infrastruktury na przebudowę mostu w Radomnie na rzece 
Radomka i 100m najazdu z kaŜdej strony. Wniosek złoŜono na kwotę 333 tys.zł., w tym 
dofinansowanie -  130 tys. zł. 
Poinformował, Ŝe została wybrana firma, która wykona pozimowe remonty dróg.  
W sprawie wycinki drzew, o której mówiła radna Barbara Grzywacz Wicestarosta 
potwierdził i poinformował, Ŝe  Starostwo odwołało się od decyzji. Odpowiedział, Ŝe droga 
powinna mieć szerokość 5,5 m, w przeciwnym wypadku nie moŜna ubiegać się o 
dofinansowanie w ramach projektów unijnych. Poinformował, Ŝe wystąpili równieŜ o zgodę 
na wycinkę 34 drzew na drodze do Gwiździn i decyzja jest odmowna.  
Poinformował jak odbywa się przegląd drzew proponowanych do wycinki. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  wnioskował, aby połoŜyć szczególny nacisk na jakość 
wykonanych prac remontowych na drogach. 
 
Wicestarosta  odpowiedział, Ŝe wszystkim zaleŜy na dobrej jakości. Budowa drogi do 
Nowego Dworu będzie nadzorowana przez inspektora nadzoru. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg zapewniał na Sesji, 
Ŝe nawierzchnia na drodze do Nawry zostanie poprawiona w ramach gwarancji, 
poinformowałem wtedy, Ŝe będę pierwszy, który zawiadomi prokuraturę o niewłaściwym 
wykonaniu tej wylewki, sfinansowanej z rządowego programu budowy dróg. Tymczasem 
kamyki odklejają się nadal. Przygotował pisemny wniosek w tej sprawie do Dyrektora.  
 
Wicestarosta  odpowiedział, Ŝe zapyta Dyrektora, jakie starania poczynił i odpowie na 
najbliŜszym spotkaniu.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  – zapytał o okresy gwarancyjne na drogi. 
 
Wicestarosta  odpowiedział, Ŝe zorientuje się i odpowie.  
Ponadto radny poinformował o zaawansowaniu prac przygotowawczych do budowy 
zespołu szkół zawodowych w Kurzętniku. Podpisana jest umowa z wykonawcą, planuje się 
zakończenie inwestycji do końca 2012 roku. 
 
Radny Roman Brzeski  zapytał dlaczego budowę zlokalizowano w Kurzętniku. 
 
Wicestarosta  odpowiedział, Ŝe decyzja została podjęta znacznie wcześniej. Gmina 
Kurzętnik przekazała grunty nieodpłatnie. Bardzo waŜnym argumentem była wielkość 
działki. 
 
Radna Barbara Grzywacz  odczytała fragment pisma – odpowiedzi Dyrektora Ochrony 
Środowiska w sprawie wycinki drzew.  

Radna wyraziła zadowolenie, Ŝe Chrośle, Tylice i Mszanowo mają wyremontowane 
świetlice i otrzymają jeszcze wyposaŜenie. Z drugiej strony trochę przykro dlatego, Ŝe 
świetlice były remontowane juŜ od 2005 roku, m.in. w Jamielniku, koszt wynosił około 200 
tys. zł. W tym samym czasie była remontowana świetlica w Mszanowie, koszt około 366 
tys. zł. Takie kwoty są zawarte w ówczesnych planach rozwoju miejscowości. Obecnie 
koszt remontów wynosi około 800 tys. zł., ale jest inny standard, ogrzewanie równieŜ.  
Przykrym jest, Ŝe w Jamielniku sami mieszkańcy musieli wyposaŜyć świetlicę w zestaw 
naczyń na 120 osób,  firany i karnisze. Nagłośnienie teŜ byłoby bardzo potrzebne, ze 
względu na liczbę mieszkańców i dzieci korzystających. Prosiła, aby na przyszłość 
sprawiedliwie planować przedsięwzięcia w poszczególnych miejscowościach i moŜe nie 
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końca wszystko od razu w jednej wsi. Byłaby to mobilizacja, aby środowisko samo 
popracowało i tak jak Jamielnik wyposaŜyło świetlicę bez środków zewnętrznych. Krzesła 
są bardzo zniszczone, a pieców elektrycznych nadal nie ma. Apelowała, aby  mieć na 
uwadze równieŜ inne wsie. 
 
Radny Wacław Jabło ński  podziękował za podkreślenie pozytywnej roli jaką spełnił w 
czasie pełnienia funkcji radnego. Poinformował, Ŝe w styczniu podczas spotkania z Wójtem 
omówili zasady współpracy. Podziękował za zaproszenie radnych powiatowych na Sesję. 
Wyraził zadowolenie, Ŝe wspólnie z gminą będą działali w zakresie inwestycji, szczególnie  
drogowych, a takŜe w rozwiązaniu innych problemów. Poinformował, Ŝe w ubiegłej 
kadencji na Sesji poinformował radnych o swoich staraniach i przedsięwzięciach w 
zakresie dróg powiatowych znajdujących się na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Rozdał radnym materiały dotyczące tego problemu.  
Z wyliczeń wynika, Ŝe w okresie lat 1999 – 2007 Gmina Nowe Miasto Lubawskie otrzymała 
najmniej środków na drogi powiatowe, a pod względem długości tej kategorii dróg, Gmina 
jest na drugim miejscu w powiecie. Radny zainteresował wówczas sprawą równieŜ lokalną 
prasę. 
Poinformował, Ŝe tylko droga powiatowa z Nowego Miasta Lubawskiego do miejscowości 
Słup spełnia wymogi co do szerokości jezdni, pozostałe nie spełniają.  
Obecnie jest sprzyjający klimat, postawa Pani Starosty jak i Wicestarosty, i wielu radnych, 
budzi nadzieję. Od razu na początku kadencji im równieŜ przedstawił materiały.  
Prosił, aby Gmina wspólnie z powiatem zadziałała finansowo, partycypując w większym 
zakresie, aniŜeli jak dotychczasowe 5%. 
 
Sołtys Roman Sienkowski  wnioskował o zainstalowanie dodatkowych lamp 
oświetleniowych na ul. Długiej, Cichej i Sosnowej w Bratianie. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe planowana jest ul. Cicha, natomiast pozostałe nie są zaplanowane. 
 
Sołtys  uwaŜa, Ŝe naleŜałoby sprawdzić, bo ul. Cicha jest na terenie prywatnym. Sprawa 
miała być załatwiona w poprzedniej kadencji. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nie jest mu znana sprawa własności tej ulicy. W sprawie jej 
oświetlenia wpłynął wniosek mieszkańców. 
Wójt poinformował, ze będzie czynił starania, aby wyremontować przejazd przez torowisko. 
Po względem prawnym jest to skomplikowane, bo Gmina nie jest właścicielem tego terenu, 
ale Wójt złoŜył wniosek o wydzierŜawienie tego skrawka w pasie drogi, co pozwoli dokonać 
remontu. ChociaŜ na tę inwestycję teŜ nie ma zabezpieczenia w budŜecie. 
 
Sołtys Sienkowski  wnioskował takŜe o uporządkowanie i utwardzenie placu 
manewrowego koło przystanku PKS w Bratianie.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe naleŜałoby skorzystać z unijnych projektów, ale w 2012 roku. 
W pierwszej kolejności Wójt będzie starał się wyremontować przejazd i oświetlenie na ulicy 
Cichej.  
 
Sołtys  wyraził zdanie, Ŝe najlepiej byłoby przejąć tę drogę,  znajduje się tam 10 posesji. 
Jest problem z odśnieŜaniem i remontem, bo nie jest własnością gminy. 
 
Wójt  podzielił zdanie sołtysa. 
 
Radna Mirosława Granica  zapytała, dlaczego niektóre świetlice otrzymują wyposaŜenie, 
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sceny wielofunkcyjne i nagłośnienie, a mieszkańcy Jamielnika wyposaŜali świetlicę 
gospodarczym sposobem, we własnym zakresie. Inni otrzymują wszystko gotowe. Są 
sołectwa np. w Bagnie, Ŝe nie mają gdzie się spotkać. To bardzo zniechęca ludzi do pracy i 
w złym świetle stawia radnych w środowisku. Dzielmy równo.  
 
Wójt  zgodził się ze zdaniem przedmówczyni. Odpowiedział, Ŝe decyzje w tej sprawie 
zapadły w poprzedniej kadencji. W przyszłości będziemy ustalać tak, aby kaŜda wieś 
mogła korzystać, nawet w mniejszym zakresie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  uwaŜa, Ŝe najwaŜniejszą sprawą jest monitorowanie tych 
inwestycji.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zgodnie z sugestią Wójta na poprzedniej Sesji, przekazał 
Wójtowi dwa pisemne wnioski o udzielenie informacji przez Wójta i Powiatowy Zarząd 
Dróg. 
  
Radna Barbara Grzywacz  przedstawiła radnym do wglądu zestawienie wykonanych  
inwestycji ujętych w planach odnowy miejscowości. Apelowała, aby nie mówić, Ŝe 
dotychczasowy sprzęt znajdujący się w tych świetlicach zostanie przekazany do innych.  
 
Radny Stefan Ławicki  poinformował, Ŝe gmina, czy starostwo teŜ nie wydało zezwolenia 
na wycinkę 2 topoli, które zagraŜają bezpieczeństwu na ul. Sosnowej w Bratianie, czyli 
miejscowe władze teŜ nie wydają zezwoleń. 
Wnioskował o postawienie wiaty przystankowej na przystanku przy drodze krajowej na 
górnym Bratianie.  
Radny zwrócił uwagę, Ŝe podczas imprezy zorganizowanej przez Klub Integracji 
Społecznej w Bratianie, w miejscowej szkole, emitowana była muzyka z wulgarnymi 
słowami. 
 
Radny Andrzej Pie ńczewski  zgłosił, Ŝe w Skarlinie oświetlenie jest włączone przez całą 
noc, a nie jest konieczne w godzinach od północy do 6-tej. 
Radny zapytał Wicestarostę, czy są plany dotyczące dokończenia budowy drogi do 
Skarlina, pozostało 2,2 km. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe negocjowane są warunki umowy z nową spółką zajmującą się 
oświetleniem. Będzie wyłączane o północy, poza Bratianem, Mszanowem i ewentualnie 
Jamielnikiem. Spółka zaproponowała 6 zł. za 1 punkt świetlny, a jest ich na terenie Gminy 
511, ale być moŜe to będzie to 5 zł. W umowie będzie zapisany konkretny termin na 
usunięcie awarii i sankcje za niedotrzymanie terminu. 
 
Radny Michał Szwechowicz  zgłosił  wniosek o zamontowanie barierki ochronnej na łuku 
drogi do Kaczku, o czym wcześniej juŜ zgłaszał sołtys. Ostatnio doszło tam do wypadku.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe bariera zostanie wykonana, środki niestety nie zostały 
zaplanowane. 
 
Kierownik GOPS Ewelina Tuchalska  wyjaśniła, Ŝe impreza w szkole w Bratianie była 
organizowana przez ośrodek pomocy społecznej i klub integracji społecznej. Dyrektor i 
szkoła nie miały z tym nic wspólnego. Przeprosiła za incydent z muzyką. Przyznała, Ŝe 
wcześniej nie zapoznała się z  słowami do tej muzyki.  
 
Radny Przemysław Kotewicz  przekazał Wójtowi pisemny wniosek mieszkańców 
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Radomna dotyczący oświetlenia ulicznego. Poinformował, Ŝe w tej sprawie odbyła się 
rozmowa zainteresowanych z Wójtem. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski  poinformował, Ŝe z oświetlenie w Chroślu nadal jest 
niesprawne.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe nadal trwają negocjacje i prosił o wyrozumiałość. Oświetlenie będzie 
tak działało jak Ŝyczy sobie Gmina, a nie energetyka, naraŜając Gminę na koszty.  
 
Sołtys wsi Chro śle stwierdził, Ŝe wieś posiada ładną świetlicę, otrzymaliśmy równieŜ 
wyposaŜenie. Poinformował, Ŝe pierwsze wystąpienie pisemne o remont świetlicy złoŜył do 
Wójta Trąpczyńskiego przed 6 laty. Nie był poinformowany o remoncie świetlic w 
Jamielniku i Pacółtowie.  
Stwierdził, Ŝe Chrośle jest aktywną wsią. Odbywa się bardzo duŜo imprez: z okazji Dnia 
Kobiet, pokazy gotowania, pieczenia organizowane przez Koło Gospodyń Wiejskich, 
kaŜdego roku organizowany jest Dzień Dziecka, sołectwo i ochotnicza straŜ poŜarna 
organizują oddzielne festyny, jesienią organizowany jest Dzień Seniora oraz zabawy 
taneczne. Fundusze z imprez przeznaczane są na potrzeby wsi. Poza tym Rada Rodziców 
ze szkoły w Radomnie organizuje zabawy w świetlicy w Chroślu. Świetlica jest jedynym 
miejscem, gdzie mieszkańcy mogą spotkać się. Nie ma szkoły. Chrośle jak i pozostałe 
sołectwa, bieŜące naprawy wykonują we własnym zakresie, a nie tylko Jamielnik.  
Stwierdził, Ŝe są gotowi przekazać innemu sołectwu stoliki i krzesła oraz inny sprzęt,  który 
obecnie jest na wyposaŜeniu.   
 
Sołtys Edyta Gorzka  stwierdziła, Ŝe słuchając wypowiedzi na temat świetlic i 
wyposaŜenia, chciałaby zaprosić sołtysów i radnych, aby zobaczyli w jakich warunkach 
spotykają się mieszkańcy Bagna. TeŜ organizowane są róŜne spotkania, ale niestety nie 
ma miejsca. Od 8 lat wieś walczy, aby cokolwiek zrobiono w tej sprawie.   
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe dostrzega potrzebę remontu świetlicy w Bagnie, ale wszystkiego nie 
moŜna wykonać od razu. 
 
Radny Roman Brzeski  – świetlica w Chroślu miała być wyremontowana najpóźniej w 
2008 roku, ale plany były znacznie wcześniejsze. W kolejce czeka Bagno i świetlica w 
Nowym Dworze, wszystko opóźnia się, bo działania były za plecami, a decyzje powinni 
zapadać na Radzie. Trzeba z tym skończyć. Wiemy kto rządził w poprzedniej kadencji i kto 
zawinił i dobrze, Ŝe to skończyło się.  
 
Wójt  zapewnił, Ŝe o inwestycjach będą decydowali radni. 
NiemoŜliwe jest zrealizowanie wszystkich niezbędnych inwestycji od razu. 
 
Radna Mirosława Granica  wnioskowała o oznaczenie niebezpiecznego zakrętu na drodze 
powiatowej Radomno – Jamielnik oraz o ustawienie lustra na skrzyŜowaniu drogi gminnej z 
powiatową w centrum wsi Jamielnik.  
 
Sołtys Melania Sarnowska-Dembek  zgłosiła potrzebę zwiększenia mocy prądu w 
świetlicy wiejskiej, problem powstaje po włączeniu elektrycznego ogrzewania.  
Poza tym Pani sołtys zgłosiła potrzebę postawienia wiaty przystankowej na przystanku 
PKS na pograniczu Pacółtowa i Tylic. Poprzedni został rozebrany.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe sprawę zwiększenia mocy prądu przekaŜe merytorycznemu 
pracownikowi. Zakup wiaty przystankowej Wójt będzie miał na uwadze. 
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Radny Powiatu Wacław Jabło ński  poinformował, Ŝe Pani sołtys Bagna zgłosiła, aby we 
wsi zbudować zatokę autobusową i przejście dla pieszych. Jest bardzo niebezpiecznie 
zwłaszcza dla dzieci. Na pewno nie uda się tego wykonać w bieŜącym roku, ale moŜe w 
przyszłym, przy wspólnym finansowaniu z gminą. 
 
Wójt  zgodził się, Ŝe to moŜe być wspólna inwestycja. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie kontynuowano obrady. 
 
Sesję opuściło 3 radnych. 
 
Radny Zdzisław Dom Ŝalski  poinformował, o bardzo trudnej sytuacji rodziny wielodzietnej 
z Gwiździn, w której ojciec samotnie wychowuje 8 dzieci. Rodzina ta nie posiada 
mieszkania. Artykuł w tej sprawie ukazał się w prasie. Wójt postanowił pomóc rodzinie 
przydzielając im mieszkanie i 12 tys. zł. na remont. Pieniądze te nie wystarczą.  
Sołectwo wspólnie z Wójtem, Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej i Gminnym 
Centrum Kultury organizuje bal charytatywny, z którego dochód zostanie przekazany dla 
tej rodziny.   
Radny pozostawił skarbonkę, aby wszyscy chętni mogli uczestniczyć w akcji. Poinformował 
równieŜ o numerze konta, na które moŜna wpłacać pieniądze.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe od następnej Sesji odpowiedzi na zapytania będą 
udzielane pod koniec Sesji zgodnie z porządkiem obrad, bo wywiązuje się polemika. 
 
 Ad 7  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia plany pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011. 
 
Do projektu planu pracy nie zgłoszono uwag. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr V/19/11 w sprawie 
przyj ęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2011.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 9  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła 
błędy w uchwale budŜetowej na rok 2011 i nakazała je usunąć po rygorem uniewaŜnienia 
budŜetu Gminy.  W uchwale z dnia 12 stycznia w sprawie uchwalenia budŜetu na rok 2011, 
ustalono zbyt małą rezerwę budŜetową - jest 0,34 %, a powinno być 0,5% oraz w 
załączniku nr 9 w dziale 921 rozdział 92116 § 2480 wskazana kwota jest niespójna ze 
wskazanymi wydatkami w załączniku nr 2. 
Odczytał treść uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budŜecie: 
- załącznik nr 1: w związku ze zmniejszeniem liczby dzieci. zmniejszona została subwencja 
oświatowa o 96.836 zł.  
- nastąpiły zmiany w kwocie dotacji z Urzędu Wojewódzkiego: 

- zwiększenie na świadczenia rodzinne o 76.909 zł.   
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- zwiększenie na składki ubezpieczenia zdrowotnego dla świadczeniobiorców  o 
2162 zł.,  

- zwiekszenie kwoty na zasiłki celowe o 10.267 zł.  
- zmniejszenie na zasiłki stałe o 721 zł.   
- zmniejszenie na wynagrodzenia i składki ZUS dla pracowników GOPS o 9.436 zł.  

- zmiany w załączniku nr 2 : 
- zmniejszenie wydatków na drogi o 26.775 zł., 
- zmniejszenie w wynagrodzeniach rocznych w Urzędzie Gminy o 11.074 zł.  
- zwiększenie na zakup materiałów i wyposaŜenia o 5 tys. zł. na zakup komputera, 
- zmniejszenie na zakupy usług remontowych w ochotniczych straŜach poŜarnych o 5 tys. 
zł.    
- zwiększenie rezerwy zgodnie z poleceniem izby obrachunkowej do kwoty 55 tys. zł.   
- w oświacie zmniejszono wydatki o 30.986 zł.  
- zwiększone dotacje w GOPS wprowadzono zgodnie z przeznaczeniem. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał uchwałę. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr V/20/2011 zmieniaj ącą uchwał ę nr IV/15/11 z 
dnia 12 stycznia 2011r. w sprawie uchwalenia bud Ŝetu gminy Nowe Miasto lubawskie 
na 2011 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7.  
 
 
Ad 10  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych ORLIK 2012”. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe na posiedzeniu Komisji uzgodniono zmianę godzin 
otwarcia boiska: w okresie od 1 września do 31 maja: poniedziałek – piątek w godz. od 
15.00 do 20.00, w sobotę  i niedzielę w  godz. od 12.00 do 20.00 oraz  w okresie od 1 
czerwca do 31 sierpnia: poniedziałek – piątek w godz. od 15.00 do 22.00, w soboty  i 
niedziele w godz. od 12.00 do 22.00. Komisje proponują równieŜ zmianę w pkt 12b skreślić 
słowo „wnoszenia” i ten punkt będzie brzmiał „ uŜytkowania sprzętu innego niŜ zgodnego z 
przeznaczeniem boisk, na przykład rower, motorower, deskorolka, rolki itp.” 

 
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr V/21/2011 w sprawie przyj ęcia „Regulaminu 
korzystania z kompleksu boisk sportowych ORLIK 2012 ”. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8.  
W głosowaniu brało udział 11 radnych. 
 
Ad 11  
Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do Związku Gmin Ziemi 
Nowomiejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu Rada Gminy, 10 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr V/22/2011 w sprawie wyznaczenia 
przedstawicieli do Zwi ązku Gmin Ziemi Nowomiejskiej. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9.  
 
W głosowaniu brało udział 10 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie od firmy „Polskie Koleje Państwowe Spółka Akcyjna” 
z/s w Warszawie.  
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe uchwała dotyczy przejęcia nieruchomości gruntowej po byłym torowisku 
kolejowym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr V/23/2011 w sprawie nieodpłatnego nabycia 
nieruchomo ści na rzecz Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszan owie od firmy 
„Polskie Koleje Pa ństwowe Spółka Akcyjna” z/s w Warszawie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10. 
 
W głosowaniu brało udział 11 radnych. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 
2012 roku. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe ustawa o funduszu sołeckim nakłada na gminy obowiązek podjęcia 
uchwały o wyraŜeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, do 30 marca. 
Fundusz funkcjonuje w Gminie od początku wejścia w Ŝycie ustawy. Wójt opowiedział się 
za wyodrębnieniem funduszu w roku 2012. Fundusz aktywizuje sołectwa i lokalne 
organizacje.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr V/24/2011 w sprawie wyra Ŝenia zgody na 
wyodr ębnienie funduszu sołeckiego w 2012 roku. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11. 
 
W głosowaniu brało udział 11 radnych. 
 
Ad  14 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił sprawę dalszej prenumeraty czasopisma Wspólnota, 
rocznie kosztuje to budŜet Gminy 7,5 tys. zł.   
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Sprawa została zasygnalizowana juŜ na posiedzeniu Komisji. Radni mieli zastanowić się, 
czy to czasopismo jest potrzebne, czy wystarczą 2 egz. w Urzędzie do wglądu radnym.  
 
Radny Roman Brzeski poinformował, Ŝe rezygnuje z gazety. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe na Komisji zgłosił taką propozycję, ale decyzja naleŜy do radnych, te 
pieniądze w budŜecie są zarezerwowane. UwaŜa, Ŝe istnieje wiele portali internetowych, 
równieŜ to czasopismo jest w tej wersji i moŜna te pieniądze spoŜytkować na inny cel. Wójt 
poinformował, Ŝe zamierza zbudować system szybkiej informacji sms-owej do sołtysów, 
moŜna równieŜ do radnych. Planuje zakup telefonów z korzystną ofertą darmowych do 
Urzędu, sołtysów i radnych.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski stwierdził, Ŝe najpierw trzeba podjąć 
decyzję w sprawie czasopisma. Nie wiadomo od kiedy udałoby się zrezygnować z 
prenumeraty. Zakup telefonów w zamian utrzymania prenumeraty nie rodzi prawie Ŝadnych 
oszczędności. 
 
Radni zdecydowali, Ŝe rezygnują z prenumeraty gazety Wspólnota. 
 
Wójt zdementował informację, która ukazała się w Gazecie Nowomiejskiej o tym, Ŝe Rada  
negatywnie ocenia uczestnictwo Gminy w konkursie Gmina Fair Play.  Wyjaśnił, Ŝe nie jest 
to prawda, bo Wójt nie zna stanowiska całej Rady. W wywiadzie telefonicznym takiej 
informacji nie przekazał. Powiedział, Ŝe decyzje o rezygnacji z uczestnictwa skonsultuje z 
Radą. Udział  w tym konkursie jest negatywnie odbierany społecznie, a nie przez Radę. 
Poinformował, Ŝe jeŜeli Rada uzna, Ŝe naleŜy na łamach prasy sprostować, to podejmie 
takie czynności. Oddźwięk społeczny jest negatywny, ale jest to forma promocji Gminy. 
 
Rada uznała, Ŝe nie jest to konieczne.  
Wójt zaprosił wszystkich na uroczystość z okazji święta narodowego Dzień śołnierzy 
Wyklętych. Spotkanie z udziałem kombatantów odbędzie się w Gminnym Centrum Kultury 
w Mszanowie, w dniu 1 marca br.  
 Wójt odniósł się takŜe do artykułu, który ukazał się na stronie Nowego Miasta 
Lubawskiego w sprawie przepełnionego autobusu dowoŜącego dzieci. Artykuł jest 
jednostronny. Wynika z niego, Ŝe gmina tak organizuje dowóz dzieci.  Była to sytuacja 
jednostkowa, przez cały rok dowoŜenie funkcjonowało dobrze. Na tej trasie zawsze jeŜdŜą 
2 autobusy i nigdy nie są przepełnione. W tym dniu była bardzo niska temperatura i 
przewoźnik nie zdołał uruchomić drugiego autobusu. Kierowca wiedząc o tym samodzielnie 
podjął decyzję, Ŝe z Gwiździn pojedzie do Tylic i zabierze dzieci marznące na przystanku.  
Ta decyzja była zła, chociaŜ intencje kierowcy dobre. W tej chwili usługę tę wykonuje PKS 
Brodnica autobusami rejsowymi. W przyszłości moŜe naleŜałoby zastanowić się, czy nie 
warto rozpisać przetargu na dowoŜenie dzieci.  
 Poinformował o dofinansowaniu organizacji Dnia Kobiet w sołectwach. 
Podziękował Pani Mirosławie Granicy za inicjatywę w sprawie dworca PKP w Jamielniku.  
 
Ad 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman 
Biegajski zamknął obrady V Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
Józef Karwowski                                                               Roman Biegajski  


